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Lokalisering av ungdomstrinn Etablering av barnehage på Kalstad
Hva ønsker du å uttale deg om ?

Meg selv På vegne av
Jeg uttaler meg på vegne av ?

Jeg vil at Barnehagen skal bygges opp igjen på Kalstad. Det er ikke alle foresatte som har sertifikat
eller har bil. Og at barna har nærhet til Stusdalen og Tjenna. Når de skal på tur med barnehagen.

Det er viktig at det er en nær barnehage til de som bor på Kalstad området også. Sånn at barna skal
ha det bra og trives i Barnehagen. Istedenfor at de skal bli plassert rundt i andre barnehager som de
er i nå.
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Lokalisering av ungdomstrinn Etablering av barnehage på Kalstad
Hva ønsker du å uttale deg om ?

Meg selv På vegne av
Jeg uttaler meg på vegne av ?

Ungomstrinn bør lokaliseres på Feierheia. Elevene fra Helle området blir jo allerede fraktet med buss.
Etablering av barnehage på Kalstad er naturlig som erstatning for den barnehagen som brant ned.
Selge Sannidal Ungdomsskole på det åpne marked.
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Lokalisering av ungdomstrinn Etablering av barnehage på Kalstad
Hva ønsker du å uttale deg om ?

Meg selv På vegne av
Jeg uttaler meg på vegne av ?

Innvandrerrådet
Hvem svarer du på vegne av?

Innvandrerrådet viser til sitt vedtak den 7. juni og mener at det bør være en barnehage på Kalstad.
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Lokalisering av ungdomstrinn Etablering av barnehage på Kalstad
Hva ønsker du å uttale deg om ?

Meg selv På vegne av
Jeg uttaler meg på vegne av ?

Samarbeidsutvalget på Helle skole
Hvem svarer du på vegne av?

HØRINGSUTTALELSE VEDRØRENDE ETABLERING AV BARNEHAGE PÅ KALSTAD

Som en følge av valgt alternativ for lokalisering av ungdomskole, Alternativ 3: Ungdomstrinn lokalisert
til Kragerø skole. Barnetrinn 1-7.trinn flyttes til Kalstad.
ønskes alternativ 1: Moduler til en 3 avdelings barnehage på tomta etter Kalstad barnehage.
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Lokalisering av ungdomstrinn Etablering av barnehage på Kalstad
Hva ønsker du å uttale deg om ?

Meg selv På vegne av
Jeg uttaler meg på vegne av ?

Det burde være en stor barneskole på Kalstad og en stor barnehage. Da vil det være enkelt for
foreldre å levere barna, det vil være lett for evt busser og snu og sette av elever. Det vil være mange
flotte muligheter i nærområder for barna. Trygt og godt. Læringssenteret burde tilbake til Feierheia.
Det er bedre at de voksne må ned til byen enn barna.

 

Ingen vedlegg er lagt til
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Lokalisering av ungdomstrinn Etablering av barnehage på Kalstad
Hva ønsker du å uttale deg om ?

Meg selv På vegne av
Jeg uttaler meg på vegne av ?

SU v/ Siritun, Trekanten og Rømerverven
Hvem svarer du på vegne av?

Videre følger en felles høringsuttalelse fra samarbeidsutvalgene(SU) i Siritun, Rømerverven og
Trekanten barnehage. Vi har diskutert alternativene som er presentert i forbindelse med
barnehagestrukturen og mener at alternativ 1B vil være det beste i et økonomisk, langsiktig og
kvalitetsmessig perspektiv.

Det er tre ting som legger føringer for valget vi faller ned på
1. Politikerne har bestemt at det skal utredes for barnehage på Kalstad.
2. Politikerne har vedtatt supplerende opptak i 2024,2025 og 2026.
3. Det planlegges allerede for etablering av moduler på Kalstad barnehage ifm. supplerende opptak
april-24.

Alle alternativene for barnehage innebærer økonomiske investeringer. Vi mener vi ikke kan investere
penger på allerede eksisterende bygninger som krever høye kostnader for at byggene skal
imøtekomme dagens krav for å kunne benyttes som barnehagebygg. Vi ser at det er behov for en
akutt løsning med tanke på barnehageopptak i april 2024 og man planlegger allerede for å opprette
moduler i Kalstad barnehage. Der er uteområdene tilnærmet tilrettelagt allerede og modulene
imøtekommer de strenge kravene til barnehagebygg.

Vi mener at det i dette alternativet burde ligge en intensjon om å fase Trekanten barnehage over til
modulene på Kalstad barnehage når leieavtalen går ut etter 2025, fordi det vil være mer økonomisk
bærekraftig å opprettholde kun en av disse. Grunnen til at det må være Trekanten barnehage er fordi
barnehagen er lokalisert i bygg som kommunen har store utgifter til å leie, samtidig som uteområdene
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på Trekanten er de minst tilfredsstillende av de kommunale barnehagene. Dette vil være mest
forutsigbart for barn og ansatte på Trekanten om de får vite dette allerede nå og er forberedt på
overgangen. Dermed forventer vi at de midlertidige modulene som kommer i april 2024 blir gjort
permanente. I påvente av å fase inn Trekanten, samtidig som man kan ta imot nye barn ved ordinært
barnehageopptak i august, samt supplerende opptak i april 2025, til de barnehagene som har
kapasitet til det. Det forventes da at opptak til Trekanten opphører fra og med 01.01.24, da ny
modulbarnehage på Kalstad overtar dette inntaket. SU på Trekanten er meget fornøyd med hvordan
ansatte løser dagens situasjon med tanke på ubeleilige uteområder og barna er fornøyde. Samtidig
har man en opplevelse av at barnehagen på Trekanten aldri var ment å være en permanent løsning.
Med den situasjonen kommunen nå står overfor, samtidig som politikerne vil utrede barnehage på
Kalstad, gjør at ovennevnte løsning etter vårt syn vil være mest skånsom og forutsigbar.

Vi er klar over at dette vil medføre en ansatt-barn-avdelingskabal i overgangsfasen som vil kunne gi
økte utgifter for kommunen og muligens ikke de beste rammer for ansatte, men i et langtidsperspektiv
tror vi at det er best for både barn og ansatte, samtidig som kommunen sparer penger over tid. Vi kan
ikke se at denne løsningen er mer kostnads- og ressurskrevende enn andre presenterte alternativer. I
tillegg vil man kunne bevare barnehagene på Rømerverven og Siritun. Man vil også ha fleksibilitet
hvis barnetallet skulle stige igjen, enten ved naturlige fødsler eller ved tilflyttere. Vi mener alternativet
vil bevare flest barnehager lengst mulig uten å gå på akkord med kvaliteten i det lange løp. Dette er
positivt for byens sammensetning og lokalisering av befolkningen.

Med ovennevnte løsning vil vi måtte gjennom en noe ukurant overgang hvor barnehageansatte kan
stå i en skvis mellom Trekanten og Modulbarnehagen på Kalstad. Likevel tror vi at det er det mest
skånsomme og som vil stå seg best over tid, kvalitetsmessig og økonomisk. Jo tidligere man
bestemmer seg for å gå inn for dette, jo lettere er det for alle (barn, ansatte og foresatte) å forberede
seg på overgangen og gjøre den best mulig.

Vi håper kommunen også vil gjøre en veloverveid vurdering om det vil lønne seg å leie eller kjøpe
modulene ut i fra hvor lenge man ser for seg å beholde dem.

Ti-avdelings-barnehage

Vi ønsker å gjøre det tydelig at vi IKKE ønsker en ti-avdelings-barnehage på Kalstad. Alternativet er
skissert som det mest økonomisk bærekraftige og langsiktige, men vi er skeptiske til å bruke
betydelige summer for å ruste opp Kalstad skole og området rundt, samtidig som man har Kalstad
barnehages uteområde rett ved siden av, men som man ikke får tatt i bruk. Vi tror i tillegg at man kan
beholde flere barnehager i de forskjellige bosentra lenger, dersom barnetallet fortsetter å synke, samt
de private på Kragerøhalvøya, dersom man holder de kommunale barnehagene små. Andre negative
konsekvenser av å legge barnehagen i Kalstad skole-bygget, er at man må flytte Læringssenteret og
Nav flyktning. Om det ikke blir ledige bygg på Feierheia og barnehagen skal inn på Kalstad, hvor skal
man gjøre av disse? Det er behov for fleksibilitet på læringssenteret også, og vi tror det er uklokt å
flytte dem fra der de er nå.

Vi tror heller ikke det vil bidra til økt bostedsattraktivitet med en kommunal ti-avdelings-barnehage på
Kragerø-halvøya. For mange foresatte er det nettopp slike forhold man flytter fra når man velger å
bosette seg i Kragerø. Vi tror -livet i de små forhold- er best for våre minste barn og det har stor verdi
for dem (og deres foresatte) å kunne kjenne igjen/vite hvem alle i personalet er.

Vi ønsker å vise til Fafo-rapporten -Har barn det bra i store barnehager- fra 2015 som viser at det ikke
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Vedlegg

finnes tilstrekkelig forskning på hvordan store barnehager kan og bør organiseres for å unngå at
mulige fordeler blir til ulemper (https://www.fafo.no/images/pub/2015/20553.pdf).

Ingen vedlegg er lagt til
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På vegne av foretak/lag/forening

Uttalelsen gis
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Trine Jørgensen Løchstøer

  

Bekkedalsveien 53, Kragerø
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3770 KRAGERØ
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99421814
Telefon
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barnehagebruksplan
Hvilken høringssak?

 
Eventuelt saksnummer

Moduler med plass til inntil 2-3 avdelinger på tomta til Kalstad barnehage. Trekanten barnehage
flyttes ut til de ulike barnehagene, både de kommunale og de to private barnehagene.

Uttalelse til saken

Ingen vedlegg er lagt til
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Vedrørende høring: Alternativer til dagens skolestruktur. Lokalisering av 
ungdomstrinn og etablering av barnehage på Kalstad – uttalelse fra 
Miljørettet helsevern i Grenland 
 
 
Miljørettet helsevern i Grenland har blitt bedt om å gi en uttalelse til alternativene for skolestruktur i 
Kragerø kommune, sak 23/5694-1.  
 
Miljørettet helsevern i Grenland har ansvar for å godkjenne og føre tilsyn med alle barnehager og 
skoler i Kragerø kommune iht. forskrift om helse og miljø i barnehager, skoler og skolefritidsordninger. 
Vi vil presisere at eventuelle endringer i skolestrukturen må gjøres på en slik måte at kravene i 
forskriften blir ivaretatt.  
 
Paragraf 4 i forskriften stiller krav til at virksomheten drives på en helsemessig tilfredsstillende måte. 
Helt konkret bør arealnorm i klasserom/hovedrom være 2,5 kvadratmeter pr. elev, med mindre 
klassen disponerer tilleggsarealer i nærheten av klasserommet/hovedrommet. Areal for ansatte 
kommer i tillegg til arealnormen pr. elev. Når en klasse/elevgruppe disponerer tilleggsareal 
(grupperom, formidlingsrom eller andre rom) i nærheten av klasserommet/hovedrommet, kan 
klasserommet/hovedrommet planlegges etter en arealnorm på 2 kvadratmeter pr. elev. Så lenge 
inneklimaet er tilfredsstillende og aktiviteten i rommet er tilpasset, kan elevtallet i enkeltrom (som for 
eksempel formidlingsrom og auditorier) være høyere enn hva normen på 2 kvadratmeter pr. elev 
tilsier.  
For barnehager er veiledende norm for barns lekeareal inne 4 kvadratmeter netto per barn over tre år 
og om lag 1/3 mer (ca. 5,3 kvadratmeter) per barn under tre år. Utearealet i barnehagen bør være om 
lag seks ganger så stort som leke- og oppholdsarealet inne. 
 
Paragraf 5 i forskriften stiller krav til at ved valg av beliggenhet skal det tas hensyn til risikoforhold 
som blant annet trafikk, luftforurensning, støy, klima og områdets utforming slik at virksomhetens miljø 
til enhver tid er helsemessig forsvarlig. 
 Beliggenheten er en viktig del av det totale miljøet til elevene. Beliggenheten bør vurderes opp mot 
alder og oppholdstid. Virksomheten bør lokaliseres slik at den oppleves som en naturlig del av 
nærmiljøet for dem som oppholder seg både i og utenfor skolen/barnehagen.  
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Miljørettet helsevern i Grenland minner om at i henhold til paragraf 15 skal virksomheten være 
godkjent av kommunen før oppstart av driften. Søknad skal fremlegges for kommunen når det 
foreligger plan for etablering, utvidelse eller endring av virksomheten. Kragerø kommune har delegert 
myndigheten etter forskrift om helse og miljø i barnehager, skoler og skolefritidsordninger til Miljørettet 
helsevern i Grenland. Godkjenningssøknad skal inneholde dokumentasjon på hvordan virksomheten 
skal etableres, bygges og drives i samsvar med forskriften. Det er i henhold til paragraf 3 
virksomhetens eier som har ansvar for at forskriftens krav oppfylles. Og med virksomhetens eier 
menes den som eier skole- eller barnehagevirksomheten.  
Vi anbefaler at eier setter seg godt inn i forskrift om helse og miljø i barnehager, skoler og 
skolefritidsordninger og tilhørende veileder. Vi gjør oppmerksom på at veilederen nylig er oppdatert 
for å tilpasses ny forskrift, som trådte i kraft fra 1. juli i år. Veilederen er derfor ute på høring med frist 
15. oktober 2023.  
 
Miljørettet helsevern i Grenland har ingen grunnlag for å mene noe konkret om hvor en eventuell ny 
barnehage eller ungdomsskole bør etableres, så lenge dette gjøres på en slik måte at kravene i 
nevnte forskrift er ivaretatt.  
 
 
 
Med hilsen 
 
 
Kathrine Kværne 
rådgiver 
 
Dokumentet er elektronisk godkjent og har derfor ingen signatur 
 
Kopi til 
Marianne Stærk Gurrick    
 
 
 
 
 
 
 


